
                                  PROTOKÓŁ Nr VII/19 

 

z VII Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 19 marca 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo. 

 

W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 13  radnych. Nieobecni radni:  K.Chyliński, 

M.Wiszowaty 

Sesja odbywała się w godzinach 1000 –1308 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

Dariusz Frejnik -Radny Rady Powiatu Działdowskiego, Kierownik 

Gminnego Zakładu Usług Komunalnych w Uzdowie 

Jarosław Gawenda    - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Kazimierz Kordecki  -Przewodniczący Zarządu Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska               - Skarbnik Gminy 

Aleksandra Kowalska -Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Burkacie 

Mieczysława Skała - Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu 

Kamila Piotrowska  - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Danuta Smereczyńska - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Zdrowia i Promocji 

Katarzyna Trąbińska  - Komendant Straży Gminnej, Przewodnicząca Gminnej  

Komisji Wyborczej w Działdowie 

Grzegorz Małachowski - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Planowania 

Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Ochrony Środowiska 

Barbara Gładysz - Radca prawny  

Michał Sobieraj, Szymon Zabokrzecki - Biuro Architektoniczno- Urbanistyczne BDK 

Sołtysi, dyrektorzy szkół,  media lokalne. 

 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia VII Sesji Rady Gminy Działdowo, po czym  

na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała uczestników sesji,  szczególnie nowo wybranych sołtysów: 

- Panią Ewę Ponieważ – Sołtys Sołectwa Myślęta 

 - Panią Elżbietę Jebram- Sołtys Sołectwa Rudolfowo 

- Panią Mariolę Barwińską – Sołtys Sołectwa Niestoja 

- Panią Anetę Szlachetka – Sołtys Sołectwa Filice 

- Panią Judytę Wolańską – Sołtys Sołectwa Pożary 

- Pana Ryszarda Stankiewicz – Sołtys Sołectwa Mosznica 

- Pana Łukasza Zawada- Sołtys Sołectwa Turza Wielka 



- Pana Sylwestra Kubińskiego – Sołtys Sołectwa Jankowice 

- Pana Przemysława Baranowskiego – Sołtys Sołectwa Kisiny 

-Pana Krzysztofa Jarzynka – Sołtys Sołectwa Gnojno 

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że w dniu 10 lutego b.r. odbyły się wybory 

uzupełniające do Rady Gminy Działdowo w okręgu wyborczym nr 1, w wyniku których Pan Bogdan 

Jaroszewski został wybrany Radnym Rady Gminy Działdowo,   

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej K.Trąbińską  

o wręczenie radnemu zaświadczenia o wyborze.  

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej K.Trąbińska wręczyła radnemu B.Jaroszewskiemu 

zaświadczenie o wyborze na radnego.  

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła nowo wybranego radnego o powstanie i złożenie ślubowania. 

Odczytała rotę ślubowania  

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować 

godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 

Po czym radny Bogdan Jaroszewski potwierdził wolę złożenia ślubowania słowami: 

„ ślubuję, tak mi dopomóż Bóg” 

 

Ad. pkt 3  

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad przystępując do jego realizacji w proponowanym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Wręczenie zaświadczenia o wyborze i złożenie ślubowania przez radnego.  

3. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja na temat działalności Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” .  

7. Wolne wnioski i informacje.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: Burkat, Filice, Grzybiny, Kisiny, Komorniki, Księży 

Dwór, Kurki, Ruszkowo, Wysoka. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Pierławki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Komorniki. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Działdowo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Działdowo w 2019 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Działdowo  

na lata 2019-2029. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2019 r. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej w 2019 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się na 

obszarze gminy Działdowo. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu niezabudowanej 

nieruchomości, położonej w obrębie Gąsiorowo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin dla dyrektorów i wicedyrektorów, określenia obowiązkowego tygodniowego 

wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych, nauczycieli zajęć 

rewalidacyjnych, nauczycieli prowadzących zajęcia specjalistyczne z zakresu pomocy 

psychologiczno - pedagogicznej oraz norm zatrudnienia nauczycieli biblioteki szkolnej, nauczycieli 

świetlicy, nauczycieli oddziałów przedszkolnych w grupach zróżnicowanych wiekowo w szkołach i 

innych formach wychowania przedszkolnego, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Działdowo. 

20. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Działdowo w 2018 roku. 

21. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Burkacie za rok 2018. 

22. Sprawy bieżące. 

23. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. pkt 4 

Protokół z VI Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania, tj.13 głosami „za” 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3  do protokołu/ 

 

Ad.pkt 5 

Wójt Gminy M.Zieliński  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym,  

z uwzględnieniem wydanych zarządzeń / Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu/.  

 

 



Ad.pkt 6 

Przewodniczący Zarządu Ekologicznego Związku Gmin “Działdowszczyzna” K.Kordecki 

omawiając działalność Związku szczegółowo przedstawił informacje związane z gospodarką opadami  

w zakresie ustalenia nowej stawki za odbiór odpadów i sytuacji finansowej Związku w tym względzie.  

W zakresie gospodarki odpadami zasady postępowania określa głównie Ustawa o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach.  Ustawa określa, że samorząd gminy jest zobowiązany do stworzenia właściwych 

warunków do zagospodarowania odpadów wytworzonych przez mieszkańców. Powinna być sortownia, 

kompostownia i składowisko. W naszym województwie i kraju funkcjonują rejony gospodarki odpadami. 

Określono ustawowo, że taki rejon gospodarki powinien liczyć minimum 120 000 mieszkańców, co 

gwarantuje ekonomiczność działalności takiej instalacji.  W województwie jest pięć rejonów gospodarki 

odpadami. Funkcjonujemy w drugim pod względem wielkości rejonie zachodnim, gdzie istnieją dwa 

związki: Czyste Środowisko Ostróda z instalacją w Rudnie i  Ekologiczny Związek Gmin 

Działdowszczyzna z instalacjami: Działdowo-ul.Przemysłowa,  Zakrzewo na terenie Gminy Działdowo. 

W ramach tych rejonów są wybudowane instalacje do przetwarzania odpadów i żadna firma, żaden 

mieszkaniec nie może samodzielnie zdeponować odpadów na składowisku czy innej instalacji.  

Wszystkie odpady muszą być przywiezione na ulicę Przemysłową do Działdowa i na sortowni poddane 

procesowi przetworzenia. W każdym rejonie będzie funkcjonowało jedno składowisko, w Zakrzewie 

wybudowano trzecią kwaterę o pojemności 330 000 m3. W Polsce dotychczas funkcjonowały różne 

systemy selektywnej zbiórki. U nas funkcjonują od roku 2002 (2005) system selektywnej zbiórki  

u źródła, natomiast w Polsce generalnie funkcjonował system dwuworkowy: suche -mokre. Tam koszty 

zagospodarowania odpadów a przede wszystkim ich zebrania były stosunkowo mniejsze od kosztów 

gdzie funkcjonował sposób selektywnej zbiórki u źródła (jak u nas). Nowelizacja ustawy, rozporządzenie, 

które zostało na razie wstrzymane  wprowadza zasadę realizowaną u nas. W Związku przyjęto stawkę  

12 zł od osoby, bez różnicowania. Na cenę składają się trzy składowe: cena zagospodarowania odpadów, 

cena wynikająca ze zbierania odpadów i koszty funkcjonowania systemu.  

Przewodniczący Zarządu Związku K.Kordecki przedstawił koszty na podstawie kalkulacji za rok 

2017: koszt zagospodarowania odpadów 7 195 437zł, koszt transportu na podstawie przetargu  6 437 016 

zł, koszt obsługi systemu -1 224 890 zł. Łącznie koszt 14 857 343 zł. Dochody z wpłat mieszkańców, na 

podstawie deklaracji powinny wynosić 15 910 144 zł, jednak zaległości na dzień  

31 grudnia wyniosły 2 415 433 zł . Pozostaje 13 494 711 zł.  Biorąc pod uwagę koszt 14 857 343 zł 

pomniejszony o dochód 13 494 711 zł, brakuje 1 362 632 zł.  

Pan K.Kordecki omówił instrumenty do egzekucji zaległości a następnie przedstawił zaległości 

poszczególnych gmin, w tym  gminy Działdowo, jako wiodącej-   278 024 zł (28,17 zł/na mieszkańca). 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania. 



Sołtys L.Kamiński odniósł się do kwestii folii rolniczych, które stanowią duży problem z uwagi na to , 

że nikt nie chce ich przyjąć, nawet odpłatnie. Na razie zalegają w gospodarstwach.  

Pan K.Kordecki zaznaczył, że jest to  odpad poprodukcyjny. Folie były odbierane kilka lat temu. W tej 

chwili nikt nie weźmie foli. Trzeba przetrzymać. Stało się tak dlatego, ponieważ Chiny nie przyjmują 

folii z Polski. Może znajdzie się droga na folię. Olbrzymi problem, na każdej sesji jest poruszany, ale  

należy poczekać, może coś się zmieni . Do tej pory prywatnie jeździli i zbierali folię, teraz nikt nie chce 

odebrać.  

Ad.pkt 7 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. pkt  8 
 

Pan M. Sobieraj zreferował projekt uchwały, informując, że plan miejscowy dotyczy głównie terenów, 

które w większości przeznaczane są na cele wnioskowane przez mieszkańców. Następnie omówił 

poszczególne załączniki do projektu uchwały wskazując na funkcje na wnioskowanych terenach  

w obrębach geodezyjnych Burkat, Filice, Grzybiny, Kisiny, Komorniki, Księży Dwór, Kurki, Ruszkowo, 

Wysoka.  

Pan M.Sobieraj przekazał, że plan miejscowy przeszedł pełną procedurę przewidzianą w ustawie  

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały /większością głosów, tj.6 głosów „za”, 1 głos 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”/. 

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy większością głosów /12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się” , 0 głosów „przeciw”/  

podjęła 

Uchwałę Nr VII/56/19 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Działdowo w obrębach geodezyjnych: Burkat, Filice, Grzybiny, Kisiny, Komorniki, Księży 

Dwór, Kurki, Ruszkowo, Wysoka. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 5  do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 



 

Ad. pkt  9 

Pan M.Sobieraj omówił projekt uchwały, informując, że plan miejscowy jest odrębną częścią planu , 

który został uchwalony. Do tego terenu były składane uwagi na etapie pierwszego i drugiego wyłożenia. 

Zostały uwzględnione i na etapie trzeciego wyłożenia nie było uwag zgłoszonych do tego terenu. 

Głównym zamierzeniem sporządzania planu w tej części była kwestia poprawy obsługi komunikacyjnej 

terenu.  Pan M.Sobieraj omówił załącznik graficzny do projektu uchwały.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały / jednogłośnie tj.  7 głosami „za”/. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/57/19 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Pierławki. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad.pkt 10 

Pan M. Sobieraj zreferował projekt uchwały informując, że ten teren jest również wyodrębnioną częścią 

dużego planu, zbierającego wnioski mieszkańców z całej gminy.   Przeszedł razem z poprzednimi 

planami całą procedurę administracyjną,  z pozytywnymi uzgodnieniami i opiniami.  Pan M.Sobieraj 

omówił załącznik graficzny wskazując na proponowane funkcje na wnioskowanych terenach.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja 

negatywnie zaopiniowała projekt uchwały i zgodnie z §33 ust.1 pkt 3 Regulaminu Rady Gminy 

Działdowo wnioskuje o odrzucenie projektu uchwały.  



Przewodnicząca Rady K.Wasiak: przechodzimy do głosowania w takim razie nad wnioskiem. Kto  

z państwa radnych jest za odrzuceniem projektu uchwały miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Komorniki proszę o podniesienie ręki  

i naciśnięcie przycisku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Za odrzuceniem projektu uchwały zagłosowało 4, przeciw - 4,  wstrzymało się – 5. Projekt odrzucono.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Radca prawny B.Gładysz zabrała głos w kwestii przeprowadzonego głosowania: moim zdaniem nie 

wiadomo czy odrzucono, powinna być większość.  W związku z tym, że są 4 głosy za i 4 przeciw nie 

podjęto decyzji, wstrzymujących się nie liczymy. Moim zdaniem powinniśmy przeprowadzić głosowanie 

jeszcze raz. Proszę państwa głosujemy za wnioskiem, czy w ogóle zajmujemy się daną uchwałą czy nie. 

Na razie głosujemy za tym, czy daną uchwałę dalej procedujemy, czy odkładamy ten projekt . Nie wiem 

czy będą jakieś zmiany, bo jeżeli będą jakiekolwiek zmiany to cała procedura będzie przeprowadzona 

jeszcze raz w niezbędnym zakresie. Panowie od planowania przestrzennego powiedzą, które czynności 

muszą być powtórzone, jeżeli państwo będziecie chcieli zmienić ten plan w jakimś zakresie i podjąć 

uchwałę w innym kształcie. Teraz państwo głosujecie za wnioskiem, czy w ogóle odrzucamy projekt i się 

nim nie zajmujemy czy dalej procedujemy, czy chcecie głosować dalej za tym projektem, za uchwałą, czy 

chcecie ją uchwalić, odrzucić?  Teraz nie głosujemy nad uchwałą tylko nad wnioskiem.  

Pan M.Sobieraj: będziecie państwo głosować nad wnioskiem komisji, która negatywnie zaopiniowała 

projekt planu. Jeżeli odrzucicie wniosek komisji przechodzimy do głosowania nad uchwaleniem bądź 

nieuchwaleniem planu. Jeżeli przychylicie się do wniosku komisji, punkt jest zdejmowany z obrad.   

Pan Sz.Zabokrzecki:  jeszcze jest jeden problem, może go wspólnie omówimy. Dla nas 

przygotowujących dla was te materiały sporządzającym jest Wójt Gminy. Jesteśmy wynajęci, aby 

przygotować to zgodnie z zasadami i zgodnie z prawem.  Ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym mówi o tym, że plan jest wykładany, został wyłożony do publicznego wglądu. Każdy miał 

prawo złożyć uwagi do planu, a szczególnie radni, którzy są tym zainteresowani. Temat nie przyszedł 

dzisiaj, był omawiany przez państwa kilkakrotnie, co najmniej jeden raz bardzo burzliwie. Gdyby na 

wyłożeniu zostały złożone uwagi przeciwko temu planowi, pan wójt dzisiaj musiałby przedstawić swoje 

stanowisko. Jeżeli są niezgodne z tym co przyjmuje pan wójt przedstawia to państwu i państwo 

decydujecie o tym, czy te uwagi mają być przyjęte czy nie.  Dzisiaj kiedy państwo zdecydujecie, że 

zatrzymujecie ten plan, to my tak naprawdę nie wiemy co zrobić i Wójt też nie wie, co jeszcze raz 

powtórzyć ten plan? zdjąć go w ogóle, czyli uchylić uchwałę o przyjęciu tego planu? Ten plan ma jeszcze 

gminne elementy i inne, wszystko mamy wyrzucić do kosza? Po to jest właśnie wyłożenie do 

publicznego wglądu, przez miesiąc czasu są spotkania nasze, żeby wyjaśnić dokładnie i podjąć decyzję 

kto na co się w tym planie zgadza.  Dzisiaj państwo powiecie, my tym planem dalej się nie zajmujemy, 

tylko co ma zrobić pan Wójt, który jest sporządzającym plan i musi podjąć decyzję.  Z tego nic nie 



wynika, z waszej decyzji w tej chwili  jest powiedziane, że się tym planem nie zajmujemy. Tylko co dalej 

zgodnie z ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Jeszcze raz powtarzam 

sporządzającym jest pan Wójt, w trakcie wyłożenia jeśli są uwagi do planu, których pan Wójt nie 

akceptuje, nie uwzględnia to na sesji musi przedstawić państwu, że nie uwzględnia uwag, to wtedy wy 

decydujecie, czy te uwagi są przyjęte czy nie. Jeżeli uznacie, że nie to wtedy jest wszystko jasne. W tej 

chwili jesteśmy w sytuacji patowej. Trzeci czy drugi raz zajmujemy się tym tematem.    

Wójt Gminy: szanowni państwo, plan został podzielony. Państwo o tym wiecie, toczy się  od 2016 roku, 

więc już trzy lata. Powiem szczerze, podzieliłem go, przejąłem, kiedy plan był w trakcie, ale byłem 

przewodniczącym i radnym, tak jak co niektórzy. Celowo ten plan został przeze mnie podzielony. Mówię 

do radnych starej kadencji, każdy sobie przypomina były obiekcje do pewnych rzeczy a nie chciałbym, że 

jeżeli byłoby to w planie głównym, abyście odrzucili cały plan, bo wielu mieszkańców by na tym, tyle lat 

czekają, chcą, żeby pewne rzeczy im przekształcić.  Dlatego ten główny plan został przeze mnie 

podzielony na trzy, z uwagi na to, że na  Komorniki i Pierławki były uwagi. Podzieliłem, żeby nie 

skutkowało to tym, że zaczynamy od nowa. Decyzja należy do państwa. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak o godzinie 11.20 zarządziła dziesięciominutowa przerwę.  

O godzinie 11.40 Przewodnicząca Rady wznowiła obrady . 

Przewodnicząca K.Wasiak: w związku z nierozumieniem przedmiotu głosowania zarządzam ponowne 

głosowanie. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem wniosku Komisji o odrzucenie projektu uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie 

geodezyjnym Komorniki. Proszę o podniesienie ręki i przyciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? i kto się 

wstrzymał? Za przyjęciem wniosku o odrzucenie projektu uchwały zagłosowało 12 radnych, przeciw 0, 

wstrzymało się 1 . Projekt uchwały został odrzucony.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

Ad.pkt 11 

Kierownik D.Frejnik zreferował projekt uchwały. Poinformował, że projekt Regulaminu uzyskał 

pozytywną opinię od Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Warszawie.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie tj. 7 głosami „za” 



Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/58/19 w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie Gminy Działdowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Kierownik D.Frejnik poinformował, że w dniu 26 marca będą zabierane odpady z przystanków i placów 

zabaw znajdujących się na terenie gminy.   

 

Ad.pkt 12 

Kierownik G.Małachowski przedstawił projekt uchwały.  

Wnioskodawcą jest Zarząd Dróg Wojewódzkich w Olsztynie, Rejon Dróg w Nidzicy. Wójt może wydać 

decyzję na usunięcie drzew, które posiadają status pomnika przyrody, wtedy kiedy rada gminy uchwałą 

tego statusu ich pozbawi. Drzewa wskazane są w załączniku do uchwały. Rosną przy drodze nr 542 

Działdowo-Rychnowo, trzy na wysokości Uzdowa, pozostałe na wysokości Burkatu.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie tj. 7 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/59/19 w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad.pkt 13 

Kierownik G.Małachowski omówił projekt uchwały.  

Corocznie do dnia 31 marca należy taki program uchwalić po zasięgnięciu opinii  Powiatowego Lekarza 

Weterynarii, Zarządu Kół Łowieckich jak również organizacji, które mają w Statucie zapisaną opieką nad 

zwierzętami.  Program nie różni się od poprzednich, rożni się tylko kwota, którą przeznaczamy na opiekę 

nad bezdomnymi zwierzętami. Na ten rok jest zaplanowana kwota 130 000 zł. W ubiegłym roku 

ponieśliśmy wydatek rzędu 110 000 zł.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.  



Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie tj.7 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/60/19 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Działdowo w 2019 roku.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Ad.pkt 14 

Sekretarz Gminy zreferował projekt uchwały. 

Dodany art. 41 a do ustawy o samorządzie gminnym na jesieni ubiegłego roku przyznał prawo grupie 

mieszkańców gminy, posiadającym czynne prawo wyborcze do podjęcia tzw. obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej, tzn. do wniesienia projektu uchwały pod obrady rady gminy. Projekt uchwały określa 

zasady tworzenia komitetów inicjatywy obywatelskiej. Najważniejsze postanowienia tejże uchwały: 

komitet może stworzyć co najmniej grupa pięciu mieszkańców, którzy mają czynne prawo wyborcze do 

rady gminy.  Komitet musi podjąć promocję obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej w każdy prawnie 

dopuszczalny sposób. Musi poinformować mieszkańców o takiej inicjatywie uchwałodawczej oraz zebrać 

podpisy mieszkańców, popierających ten projekt uchwały. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym jest 

to co najmniej 200 osób. Taka liczba musi poprzeć ten projekt uchwały. Ponadto uchwała reguluje 

wymogi formalne, jakie musi spełniać projekt uchwały obywatelskiej inicjatywy. Taki projekt musi 

spełniać przepisy Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie zasad techniki prawodawczej, a więc musi 

w szczególności zawierać tytuł, podstawę prawną, przepisy merytoryczne, wskazanie organu 

wykonującego uchwałę, określenie terminu obowiązywania uchwały oraz uzasadnienie. Rozdział 5 

reguluje szczegółowe zasady wnoszenia inicjatywy obywatelskiej, mianowicie Komitet składa wniosek 

do przewodniczącego rady, do którego dołącza, projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, wykaz co 

najmniej 200 mieszkańców, którzy popierają projekt uchwały oraz pisemne oświadczenie członków  

o założenie komitetu. Jeżeli projekt spełnia wymogi formalne pani Przewodnicząca kieruje ten projekt 

pod obrady komisji oraz sesji rady, po czym informuje Komitet o dacie, miejscu posiedzenia komisji 

 i sesji. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania. 

Pytań do projektu uchwały nie wniesiono.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 

oraz Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  



Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa, Porządku i Ochrony 

Przeciwpożarowej Z.Świerczewski poinformował, że na posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie tj. 7 głosami „za” 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, 

jednogłośnie tj. 4 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/61/19 w sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Ad.pkt 15 

Skarbnik Gminy B.Antoszewska zreferowała projekt uchwały, omawiając na wstępie autopoprawkę do 

projektu uchwały przedłożoną przez Wójta Gminy (załącznik nr 20 do protokołu). W załączniki nr 1 do 

projektu uchwały w kolumnie 4.2.1 pokrycie deficytu, po zmianie kwota 435 156,04 zł oraz  

w kolumnie 4.3.1 po zmianie kwota 2 800 000 zł. Zmiany z uwagi na wprowadzenie kwoty wolnych 

środków.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu 

uchwały. 

Autopoprawkę do projektu uchwały przyjęto jednogłośnie, tj. 13 głosami „za” /protokół z imiennego 

głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 

Następnie Skarbnik Gminy  omówiła szczegółowo projekt uchwały, uwzględniający przyjęte zmiany.  

Uaktualniono kwotę dochodów  ogółem, które wyniosą  44 143 968,70 zł, z tego dochody bieżące 

40 322 894,73 zł (uaktualniono kwotę subwencji: 15 916 865 zł) oraz dochody majątkowe: 3821 073,97 

zł. Wydatki ogółem po zmianach wyniosą 47 379 124,74 zł, w tym wydatki bieżące 40 063 155,06 zł  

i wydatki majątkowe 7 315 969,68 zł. Kwota przychodów również ulega zmianie, uaktualniono kwotę 

wolnych środków, która po zmianie wynosi 1219 226,48 zł. Deficyt zostanie pokryty z wolnych środków 

w kwocie 435 156,04 zł i z kwoty obligacji 2800 000 zł. W związku z pismem Ekologicznego Związku 

Gmin „Działdowszczyzna” zmianie uległa kwota zobowiązań Związku.  Wprowadzono aktualne kwoty 

zobowiązań od roku 2019 do roku 2029. Zaktualizowano wydatki na funkcjonowanie organów jednostki 

samorządu terytorialnego.  

Pytań do projektu uchwały nie było.   

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 

o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  



Przewodniczący Komisji Gospodarki Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie  

tj. 4 głosami „za”. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/62/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Działdowo na 

lata 2019-2029.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Ad.pkt 16 

Skarbnik Gminy zreferowała projekt uchwały, omawiając szczegółowo dochody i wydatki,  zgodnie   

z uzasadnieniem.  

Wójt Gminy M.Zieliński odniósł się do proponowanych zmian w budżecie gminy: 

- kwota 15 000 zł przeznaczona na utylizację i transport eternitu. 20 %  wkład muszą wnieść osoby 

składające wniosek. Trzy dni temu pojawił się jakiś program, jeśli będzie można pozyskać środki  

z zewnątrz to na pewno pozyskamy. Jeżeli nie pozyskamy chciałbym na jesieni taką kwotę ponownie 

przeznaczyć; 

- kwota 120 000 zł  Przebudowa drogi Komorniki- Działdowo. Droga w połowie gminy Działdowa, 

 w połowie miasta. Pan Burmistrz zadeklarował, że swoją część również zrobi.  To był argument, że tę 

drogę zaczynamy robić, poza tym w ubiegłym roku wydano dużo pieniędzy na materiał,  równiarka 

często jeździła. Byłaby to w tej chwili niegospodarność, że kilkanaście razy w roku równiarka ma 

wyrównywać tę drogę i mamy jeszcze zakupywać materiał, który w tej chwili jest bardzo drogi. Problem 

polega na tym, że jest tam bardzo dużo samochodów. Myślę, że kwota 120 000 zł nie zostanie 

wydatkowana bowiem dokumentacja wykonana jest również na chodniki. Chodniki w tej chwili nie  będą 

robione. Chodniki to nie temat na dziś bo nie ma pieniędzy. Mam nadzieję, że Sołectwo Komorniki część 

środków z funduszu soleckiego na pewno przeznaczy na chodniki; 

- 12 000 zł - proboszcz z Turzy Wielkiej złożył wniosek  na większą kwotę ale zgodnie z regulaminem 

możemy przekazać tyle. Myślę, że jest to wystarczająca kwota; 

- dokumentacja na boiska wielofunkcyjne: ukazał się program z Ministerstwa Sportu. Możemy aplikować 

o środki na boiska wielofunkcyjne. Ruszkowo znane dlaczego, chociaż  na razie nic nie zostało 

sprzedane. Byłem na trzech  zebraniach w Ruszkowie, na ostatnim  zrobiliśmy referendum, większość 

była „za”. Myślę, że ci co byli przeciw, jak pobudujmy to boisko zrozumieją, że był to dobry pomysł. 

Zostanie ogłoszony przetarg na boisko. Zainteresowana jest firma Eltrim, ale w przetargu każdy może 

uczestniczyć. Suma nie jest mała. Mój argument do tego, pani radna i pan sołtys wiedzą jak to boisko jest 

użytkowane. Praktycznie od 10 lat nikt tam nie gra, wyjeżdżone tirami. Boisko wielofunkcyjne byłoby  

czynne do południa dla dzieci ze szkoły, po południu dla mieszkańców Ruszkowa i okolic.  Drugie 



boisko we wsi Petrykozy. Po pierwsze argument , że przy szkole. Petrykozy zostały wybrane, Księży 

Dwór ma salę gimnastyczną. Na tę chwilę na tej stronie gminy nie zamierzam robić żadnego boiska. Ma 

służyć dla miejscowości Gnojno, Gnojenko, Zakrzewo, Petrykozy, Rywociny.  Piszemy wniosek. Jeżeli 

dojdzie do realizacji będziemy rozmawiali o kolejnych boiskach; 

- dokumentacja na budowę drogi w Burkacie. W piątek ukazał się program na drogi samorządowe. 

Dokumentacja robiona w bardzo szybkim tempie, mamy dokumentację na Kurki. Będzie robiona na 

Burkat. Firma z Iławy potwierdziła, że zdążą wykonać dokumentację w ciągu dwóch tygodni. Termin na 

złożenie wniosku do 19 kwietnia. Czas krótki, nie wiemy za ile. Zazwyczaj, gdy dokumentacja na 

wczoraj ceny rosną. Ustosunkowałem się do budżetu, w wolnych wnioskach więcej rzeczy przekażę.  

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania.  

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 

o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały,  jednogłośnie tj. 4 

głosami „za”. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki do projektu 

uchwały /przedłożoną radnym w wersji pisemnej wraz z materiałami na sesję, jak również członkom 

Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 14 marca br.- załącznik nr 24 do 

protokołu/. 

Autopoprawkę do projektu uchwały przyjęto jednogłośnie, tj. 13 głosami „za” /protokół z imiennego 

głosowania radnych stanowi załącznik nr 25 do protokołu/ 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/63/19 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2019 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Ad.pkt 17 

Kierownik G.Małachowski omówił projekt uchwały.  

W ubiegłym roku 28 grudnia podjęto uchwałę w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji, następnie 

uchwała ta była zmieniona. 17 stycznia ukazała się w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. Weszła w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia. Parafia w Turzy Wielkiej złożyła 

wniosek o udzielenie dotacji na kościół w Uzdowie. W uchwale o zasadach mamy zapis, że rada może 

udzielić do 20 % wartości kosztorysowej, w szczególnych przypadkach 30%. Kosztorys jaki przedstawiła 

parafia jest na kwotę 60 000 zł. Propozycja pana Wójta 12 000 zł mieści się zakresie podanym  

w poprzedniej  uchwale.  



Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania.  

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 

o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, 

jednogłośnie tj. 4 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/64/19 w sprawie udzielenia dotacji celowej w 2019 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdujących się 

na obszarze gminy Działdowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Ad.pkt 18 

Kierownik G.Małachowski zreferował projekt uchwały, wskazując na położenie przedmiotowej 

nieruchomości na mapie.  

Przedmiotem zbycia jest działka nr 30/3 o powierzchni 2682 m2  w miejscowości Gąsiorowo. 

Nieruchomość posiada dostęp do drogi publicznej, w związku czym jeśli rada podejmie taką uchwałę 

zostanie ogłoszony przetarg nieograniczony. W planie miejscowym oznaczona jako  tereny zabudowy 

mieszkaniowej -zabudowa jednorodzinna. Wycena prawa własności gruntu wynosi 23 400 zł.  Po licytacji 

do wylicytowanej kwoty zostanie doliczony podatek  VAT. 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania.  

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 

o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Budżetu i Finansów J.Szudrewicz poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, 

jednogłośnie tj. 4 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj. głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/65/19 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu niezabudowanej 

nieruchomości, położonej w obrębie Gąsiorowo.  

 /protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
 

 



Ad.pkt 19 

Na wstępie głos zabrał Wójt Gminy: pani kierownik poza sprawozdaniem jak i projektem uchwały 

przedstawi państwu  koszty, jakie ponosi gmina z tytułu funkcjonowania szkół. Pewne rzeczy są 

wprowadzane, są to oszczędności,  łączy się coraz więcej klas. Odchodzi gimnazjum, pewnie z tego 

powodu odejdzie kilkaset tysięcy subwencji. Nauczyciele walczą o podwyżki i pewnie przed wyborami 

wywalczą, więc jest to kilkaset tysięcy. Po to tylko żeby tej sumy nie dołożyć do oświaty, bo nie mamy,   

robimy cięcia, abyśmy więcej nie dokładali. Będzie dobrze jeśli po tych cięciach wyjdziemy na zero.  

Mam prośbę do państwa radnych, musimy przeprowadzić debatę na temat oświaty. Nie mamy innego 

wyjścia. Jeżeli zostawimy oświatę w ten sposób dopłata będzie w granicach  sześciu milionów złotych. 

Jeśli  tak zostanie niczego w waszych  miejscowościach nie uda się zrobić bo nie będzie pieniędzy. Będę 

z państwem rozmawiał, przede wszystkim z radnymi, z sołtysami, z nauczycielami. Miałem spotkanie  

z dyrektorami. Chcę również spotkać się w szkołach z rodzicami.  

Kierownik D.Smereczyńska omówiła projekt uchwały informując, że  dotyczy on głównie wymiaru 

zniżek jakie obwiązują w  szkołach, w zakresie, których ustawodawca dał samorządom prawo do ich 

ustalania.  Kierownik D. Smereczyńska wskazała na wprowadzane zmiany w zakresie zniżek wymiaru 

godzin  dla dyrektorów oraz wymiaru zajęć dla nauczycieli oddziału przedszkolnego w grupach 

mieszanych, w zakresie przeliczania godzin świetlicy i biblioteki,  oraz na zmiany 

 w zakresie godzin pracy specjalistów tj. logopedów i pedagogów jak i  na wynikające z tych zmian 

oszczędności.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy 

Społecznej i Ochrony Zdrowia o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji E.Chojnacka poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 14 marca br., komisja 

pozytywnie i bez poprawek zaopiniowała projekt uchwały, jednogłośnie tj. 7 głosami „za” 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr VII/66/19 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin dla dyrektorów i wicedyrektorów, określenia obowiązkowego tygodniowego 

wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych, nauczycieli zajęć 

rewalidacyjnych, nauczycieli prowadzących zajęcia specjalistyczne z zakresu pomocy 

psychologiczno - pedagogicznej oraz norm zatrudnienia nauczycieli biblioteki szkolnej, nauczycieli 

świetlicy, nauczycieli oddziałów przedszkolnych w grupach zróżnicowanych wiekowo w szkołach 

 i innych formach wychowania przedszkolnego, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Działdowo. 

 /protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
 

 



Ad.pkt 20 

Kierownik D.Smereczyńska poinformowała, że ustawodawca określił w Karcie Nauczyciela poziom 

wynagrodzenia nauczycieli  na poszczególnych stopniach awansu zawodowego.  Następnie wskazała  

w jaki sposób powinno kształtować się wynagrodzenie nauczycieli w roku 2018. Kwoty, do których 

odnosi się wynagrodzenie są to kwoty bazowe określone w ustawie budżetowej. W roku 2018 

obowiązywały dwie kwoty bazowe. Nauczyciel stażysta powinien zarobić 100 % kwoty bazowej, 

nauczyciel kontraktowy – 110 %, nauczyciel mianowany – 144 %, nauczyciel dyplomowany 184 %. 

Jednorazowy dodatek uzupełniający liczy się w skali całej gminy, w związku z tym, w żadnej ze szkół  

nie wypłacono dodatku.  

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 34 do protokołu/. 

 

Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła o pytania.  

Pytań do sprawozdania nie było.  

 

Ad.pkt 21 

Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Burkacie A.Kowalska przedstawiła sprawozdanie  

z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej za rok 2018 w formie prezentacji multimedialnej. 

/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 35 do protokołu/ 

Poinformowała, że  Gminna Biblioteka Publiczna w Burkacie jest samorządową instytucją kultury, 

wpisaną do rejestru Instytucji Kultury prowadzonego przez Organizatora. Podstawowymi zadaniami są:  

- Gromadzenie , opracowanie i przechowywanie materiałów bibliotecznych; 

- Udostępniania zbiorów bibliotecznych; 

- Dostosowanie oferty bibliotecznej do potrzeb użytkowników; 

- Prowadzenie działalności kulturalnej dla szerokiej grupy odbiorców; 

- Popularyzacja książki i czytelnictwa; 

- Selekcja zbiorów; 

- Gromadzenie i przechowywanie dokumentacji związanej z działalnością biblioteki; 

- Umieszczanie artykułów w prasie lokalnej oraz na stronie internetowej; 

- Dbałość o stan lokalu i estetyczny wygląd pomieszczeń biblioteki. 

Biblioteka główna to GBP w Burkacie oraz siedem filii: Gnojno, Kisiny, Kurki, Petrykozy, Ruszkowo, 

Turza Wielka, Uzdowo. Wydatki były dokonywane zgodnie z planem, w myśl obowiązujących 

przepisów. Biblioteka nie posiada na koniec roku żadnych długów ani wymagalnych płatności.  

W Bibliotekach znajduje się 36  komputerów z nieodpłatnym dostępem do internetu, konsole do gier,  

tablety, roboty,   gry planszowe. 

Stan księgozbioru wynosi 26 876 książek. Dokonano selekcji zbiorów, są tylko nowości, pozostawiono 

również klasyków (Sienkiewicza, Prusa). W tym roku zakupiono 652 książki za sumę 10 000 zł oraz 



prawie 400 książek z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego. Wzrosło czytelnictwo, nastąpił 

wzrost wypożyczeń  o 7577 w stosunku do roku ubiegłego. Wszystkie biblioteki mają bazę komputerową 

MAK+. Ogółem z biblioteki i pracowni komputerowej  skorzystało 58 501 osób.  

Pracownicy skorzystali z około 20 szkoleń oraz uczestniczyli w wyjeździe studyjnym do Sopoteki. 

Kierownik brała udział w wizycie studyjnej do bibliotek województwa dolnośląskiego, mazowieckiego  

i wielkopolskiego. 

Kierownik A.Kowalska przedstawiła również jakie zajęcia kulturalno-oświatowe przeprowadziła 

biblioteka w 2018 r. Po czym na zakończenie prezentacji podziękowała za współpracę panu Wójtowi, 

radzie, państwu sołtysom, dyrektorom a przede wszystkim pracownikom biblioteki. 

 

Ad. pkt 22 

Sprawy bieżące 

Wójt Gminy odniósł się ponownie do kwestii szkół informując, że niektóre gminy wydają podobne 

kwoty na oświatę, ale w sąsiednich gminach są po cztery szkoły maksymalnie, w naszej gminie osiem 

szkół , więc są wydawane rozsądnie. Dodał, że przedstawi pewne propozycje licząc na to, że radni do 

nich się odniosą. Chciałby, aby wszystkie szkoły pozostały, ale w jakim zakresie to kwestia wyniku 

dyskusji .  

Następnie Wójt Gminy poinformował, że około półtora tygodnia temu uczestniczył w odbiorze Promesy 

na program Senior Plus, na kwotę 107 000 zł. Wspomniał również o unieważnieniu przetargu na 

modernizację remizy i świetlicy w miejscowości Petrykozy. Kosztorys był na kwotę około 420 000 zł, po 

przetargu kwota ponad 600 000 zł. Ponadto nadmienił, że oszczędności będą wprowadzane nie tylko  

w szkołach ale również w urzędzie.  

Poinformował o rozpoczęciu prac na drogach. W kwietniu będą naprawiane drogi asfaltowe.  

Wójt Gminy przekazał, że w dniu 7 kwietnia br. w sali gimnastycznej w Burkacie odbędzie się  Turniej 

Charytatywny na rzecz mieszkańca Sękowa.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania.  

Radny J.Szudrewicz zwrócił się do radnych powiatu w kwestii złego stanu drogi powiatowej  Filice-

Gralewo.  

Wójt Gminy odniósł się do tego tematu, informując, że ma być modernizowany odcinek od Gralewa do 

Turzy. Nie ma środków na drogę Turza-Filice. Będą prowadzone rozmowy na ten temat. Opracowywana 

jest dokumentacja na drogę Kurki-Petrykozy.  Zarząd Dróg ma nadzieję na pozyskanie środków 

zewnętrznych. Koszty będzie ponosiło Starostwo. Będzie poprawiana nawierzchnia od Myśląt do Grzybin 

oraz kolejna droga ze Sławkowa do Lipówki. Będą również prowadzone rozmowy na temat dalszej 

naprawy drogi w kierunku Gąsiorowa (Wójt Gminy zadeklarował udział finansowy ze strony gminy) . 

Nie ma możliwości naprawy w ten sam sposób nawierzchni na odcinku Turza Wielka-Filice.  



Radny D.Frejnik dodał, że taki budżet został przyjęty, natomiast w tym roku należy zgłaszać wszelkie 

wnioski. 

Wójt Gminy nawiązując do wypowiedzi radnego powiatu D.Frejnik poinformował, że oczekuje na 

wnioski ze strony państwa sołtysów jak i radnych w kwestii budowy chodników wzdłuż drogi 

powiatowej, po czym podejmie rozmowy z radnymi powiatu,  panem Starostą na temat wprowadzenia 

części z nich do budżetu, deklarując wsparcie finansowe  ze strony gminy.  

Wójt Gminy poinformował również, że trwa dyskusja nad ciągiem pieszo rowerowym do Kisin  

i podczas spotkania z Marszałkiem będzie na ten temat rozmawiał.  

Radny Z.Świerczewski zapytał o kwestię wyłożenia drogi kostką w Sławkowie w ramach środków  

z KOWR. 

Wójt Gminy poinformował, że sprawa nie jest zamknięta. Została skierowana do Warszawy. Wcześniej 

decyzja mogła zapaść na szczeblu KOWR w Olsztynie. Obecnie zostało skierowane do centrali.  

 

Ad. pkt  23 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak o godz. 13.08 

zamknęła VII  Sesję Rady Gminy Działdowo. 

 

      Protokołowała:                     Przewodniczyła: 

    Marta Nazarewicz                            Krystyna Wasiak 

       /Inspektor/                                            /Przewodnicząca Rady Gminy/ 

 

 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z  VII Sesji Rady Gminy Działdowo, która 

odbyła się w dniu 19 marca 2019 r.
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